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贵州高羊茅新品种（系）比较试验

牟 琼，吴佳海，王小利，钟 理，刘晓霞

摘要： 

2007－2010年对选育鉴定的高羊茅（Festuca arundinacea）新品系，按照完全随机区组排列设计方法，进

行品种比较试验。结果表明，在株高30～40 cm时刈割测产，大方高羊茅每年的鲜草产量和干物质产量都比对照

Fawn高许多，其中第2年的鲜草产量和干物质产量分别为87 825和15 360 kg/hm2，比对照Fawn增产

14.37%和26.88%。大方高羊茅年平均种子产量为856.5 kg/hm2，比对照Fawn平均增产94.2%。大方高羊

茅越夏率平均达95.95％，高出对照24.4百分点，耐热、抗旱性较强、中抗病虫害，综合性能比对照Fawn好，可

望培育成新品种，供生产利用推广。 
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Yield and resistace of new tall fescue strains in the Guizhou Province

MU Qiong， WU Jiahai， WANG Xiaoli， ZHONG Li， LIU Xiaoxia 

Abstract: 

An experiment with random complete block design was conducted to compare the yield and 

resistance of new tall fescue (Festuca arundinacea) strains which was bred during 2007 to 

2010. This study showed that the fresh and dry yield of DaFang strain was much higher than 

that of the control, and were up to 87 825 kg/ha and 15360kg/ha at the second year when 

plant height was 30 to 40 cm. They increased by 14.37% and 26.88% when compared with the 

control trains of Fawn. Seed yield of DaFang strain was 856.5 kg/ha, and increased by 94.2% 

when compared with the control strain of Fawn. The survival rate in summer of DaFang strain 

was 95.95%, and increased by 24.4% when compared to those of the control strain. The heat 

tolerance and drought resistance of Dafang strain was better than that of the control strain of 

Fawn. The comprehensive assessment suggested that Dafang strain performed well in the 

Guizhou Province.
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